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V Dubaji se začaly přijímat rubly
lipovylist.cz/wordpress/v-dubaji-se-zacaly-prijimat-rubly

 
Duty Free obchody na dubajském letišti začaly přijímat ruskou měnu.

Podle zpravodajských agentur se naše rubly směňují v bezcelní zóně
za dirhamovou sazbu. Platit můžete buď kartou nebo v hotovosti. Cena
zboží v rublech zatím nebyla uvedena, ale podle zdroje agentury se
brzy objeví technická možnost.

Podle odborných odhadů činil celosvětový obrat bezcelních obchodů v
roce 2003 přibližně 43 miliard USD.

Využijí ostatní Duty Free příklad Dubaje a jak to ovlivní ruskou
ekonomiku Nezávislý ekonomický pozorovatel Konstantin
Smirnov ?

„SP“: Konstantin Sergejevič, kterému bychom měli poděkovat za
takovou shovívavost za měnu ze sankcionovaného Ruska:
úřadům SAE, majiteli obchodní sítě nebo ukrajinským migrantům
a „našim“ relokantům, kteří chtě nechtě rozšiřují hranice ruského
světa a podporovat rubl?

— Vše výše uvedené plus více turistů z naší země. Obsazují druhé
místo po návštěvnících z Indie – jen za první 2 měsíce roku 2023 SAE
navštívilo 229 tisíc hostů z Ruska. Údaje za aktuální rok jsem ještě
neviděl, ale myslím, že jsou také působivé.

K turistům připočtěme více než 300 tisíc Rusů, kteří v SAE žijí trvale,
nebo téměř trvale. A to nejsou chudáci.

Úřady SAE, které udělují licenci vlastníkovi Duty Free, chápou jeho i
své vlastní výhody plynoucí z obchodování za rubly.
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Musím říci, že SAE již asi před 30 lety změnily svůj ekonomický kurz z
čistě uhlovodíkového k rozvoji jiných oblastí přitahování zisku. V první
řadě jsou to IT technologie. Proto není divu, že tam nyní žije tolik Rusů
a ještě více tam pracuje.

Druhou sázkou Spojených arabských emirátů je vytvoření přístavů
volného obchodu v Dubaji – letecké a námořní. Bezcelní zóna se tam
rozrostla a koupíte v ní jen nápoje, suvenýry a sladkosti, jako ve
většině Duty Free, ale cokoliv jiného.

Prodávají auta s rozvozem, jachty, lodě, nábytek…

Příjmy rozpočtu SAE z bezcelní zóny se již přiblížily příjmům z ropy, ne-
li je zablokovaly.

Proto není divu, že se úřady SAE rozhodly zapojit do obchodu nejen
dolary a eura, ale také rubly. To přitahuje nadějné účastníky trhu z
Ruska a Ukrajiny a umožňuje jim zůstat v zemi.

Mnoho IT specialistů, kteří chtějí opustit Rusko, se nyní ve Spojených
arabských emirátech zapustí ještě aktivněji. Protože značný počet
relokantů zaměstnaných v high-tech sektoru stále pracuje na dálku v
ruských podnicích a dostávají platy v rublech.

„SP“: Budou Istanbul, Dillí nebo Šanghaj následovat příklad
Dubaje?

– Záleží na tom, jak to pro ně bude výhodné. Na jedné straně je
známo, že největším světovým vlastníkem bezcelních obchodních sítí
je čínská China Duty Free Group. Její obrat je přibližně 7,4 miliardy
dolarů.

Otázkou ale je, zda tato společnost podstoupí nějaké riziko.
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Bezcelní stránka SAE se ničeho nebojí. Tato země má zvláštní vztah s
Washingtonem. Jsem si naprosto jistý, že v Dubaji Duty Free Rusko i
Írán nakupují mikroobvody zakázané sankcemi pod rouškou hráčů.
Vzhledem k obrovskému obratu je extrémně těžké vysledovat, s čím se
tam obchoduje, a nikdo to pořádně nezkouší.

A pro Číňany může být velmi bolestivé získat sekundární sankce za
stejnou věc a bude obtížnější skrývat, co kupují a prodávají za rubly:
China Duty Free Group má spoustu bodů, ale prodávají malé věci
všude, pro běžné cestující.

„SP“: Jak důležitý je dubajský precedens pro naši ekonomiku (a
finance)?

— Bezcelní obchod v rublech je důležitý z psychologického hlediska.
Jako další příklad toho, že Západ není schopen Rusko izolovat. To
vytváří atmosféru našeho průlomu do globálního světa.

To je důležité i z technologického hlediska – připravují se mechanismy
pro směnu naší měny, které obcházejí západní překážky. Alternativní
komoditní a finanční řetězce se budují mimo kontrolu USA.

Z pohledu samotné ekonomiky předpokládám, že na tom budou
profitovat ruské cestovky zaměřené na SAE. Existuje celá kategorie
turistů, kteří jezdí primárně za nákupy. V tomto směru jich bude více.

„SP“: Přemístění rublu, tak či onak, pomohlo. Jaký další přínos by
mohli mít pro Rusko?

— Relokanti, kupodivu, velmi pomáhají v práci ruské rozvědky. V roce
2022 se určitý počet našich správných lidí smísil s davem „těch, kteří
nesouhlasí se SVO“ a byli ochotně objímáni svými nepřáteli. Díky tomu
byla implementace velmi snadná.
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Od té doby se naši lidé potloukají a jsou pobouřeni spolu se všemi
ostatními imigranty z Ruska a Ukrajiny a jak je teď můžete odfiltrovat?
V žádném případě!

A tito správní lidé z řad relokantů organizují nové obchody, budují
logistické řetězce, jejichž konečným cílem je dodávat zboží potřebné
pro ruský obranný průmysl. No, mají informace, které nám taky nikdy
neublíží.

Na Západě to už samozřejmě pochopili, ale při pokusech o identifikaci
našich agentů jejich služby nejčastěji drásají nervy „poctivým“
přeběhlíkům.
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